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HaraldTusen takk til Ola Elvestuen, jeg håper du har tid til å få med deg det også neste innslaget når vi snart skal inviterer de 11 byggherrene på scenen. Først skal enhetsleder utbygging fra Tromsø kommune, Frank Nilsen snakke på vegne av de 11 byggherrene å sin noe om hvorfor de har samlet seg i et fellesinitiativ for avfallsfrie byggeplasser.
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Hei alle sammen. La meg først få lov å takke for at så mange har møtt opp her i dag, og også en takk til de som følger denne dialogkonferansen på internett. Jeg står her på vegne av Tromsø kommune og resten av byggherrene i fellesinitiativet for avfallsfrie byggeplasser. Som betydelige offentlige byggherrer kan vi, og vil vi, bidra til en grønnere og mer miljøvennlig byggenæring. Det viktigste vi som byggherrer kan gjøre er å gå i bresjen og være krevende kunder og sette krav i våre konkurransegrunnlag.Når 11 offentlige byggherrer samler seg bak fellesinitiativet for avfallsfrie byggeplasser �er det for å gi en tydelig og forutsigbar løypemelding om at vi kommer til å �sette krav om dette fra 2022, eller så snart det dukker opp løsninger som gjør det mulig. Vi så hvilken effekt det gav på utslippsfrie byggeplasser, vi tror det vil  gi en tilsvarende effekt på avfallsfrie.



Byggherrene vil 
belønne avfallsfrie 
løsninger

• Som tildelingskriterie

• Som gevinst eller gebyr 
kontrakten.

Vekting av miljøkriterier

Der du bruker miljø som 
tildelingskriterium bør du som 
hovedregel vekte det med
minimum 30 prosent.

Ved å vekte miljø med minimum 
30% sender du et tydelig signal 
om at miljø er viktig.

Det er ingen ting i veien for å 
vektlegge miljø sterkere der det er 
markedsmessig grunnlag for det.

Anskaffelser.no, Difi
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Det er tidlig i prosjektet, og vi skal selvfølgelig gi dere tid til utvikling, men etter hvert som det utvikles avfallsfrie løsninger vil vi komme til å sette krav om dette i våre anskaffelserI anbudsprosessene kan vi bruke avfallsfrihet som tildelingskriterie. Vi kan vurdere avfallsfrihet på bakgrunn av produktinformasjon for byggematerialer som allerede inneholder informasjon om avfallsfrihet, �og videre gjennom dokumenterbare tall for utvalgte produksjonsområder som er helt eller tilnærmetvis uten avfall. I første omgang gjør vi dette på en eller to fraksjoner, men etter hvert på flere. Dette kan vi følge opp i kontrakten med å belønne avfallsfrihet med en bonus dersom man leverer bedre enn angitte krav, og med gebyr dersom man ikke klarer å levere på de målene man har konkurrert på.Hvordan disse kravene blir endelig utformet fastsettes i hvert enkelt prosjekt, av hver enkelt byggherre, men vi har som et klart mål at disse kravene skal harmonisere på tvers av gruppenDet viktigste budskapet så tidlig i dette prosjektet er å si at vi kommer til å sette dette som krav, og at de som er med på utviklingen og klarer å levere på kravene, vil bli belønnet for det i anbudskonkurranser. 



Samlet byggrelatert
omsetning

-22 mrd
(Budsjettbeløp for 2019)

1 mrd

918 mill

6,7 mrd

602 mill

3,2 mrd

1,7 mrd

1,2 mrd

692 mill

1,3 mrd

2,8 mrd

2,5 mrd
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Bak meg ser dere samlet investeringsbeløp for 2019 for de 11 byggherrene i fellesinitativet, og nå vil jeg be samtlige byggherrer om å komme opp på scenen. Vise oss frem. (Både beløp og navn viser at dette ikke er ikke smågutter)Så nå håper vi at dere tar oppfordringen og utvikler løsninger som muliggjør avfallsfrie byggeplasser, og senere skal dere få høre at det også er mulig å søke om risikoavlastingsmidler til dette. La oss ta et bilde av denne gjengen, og kanskje vi kan be Ola Elvestuen om å bli med på bildet, så får vi en fin markering av den her kick off’en. 




